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Protokół Nr XXIX/2022 
z posiedzenia XXIX sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 31.08.2022 roku 
 
Przed obradami sesji odbył się rekonesans po terenie gminy, w celu dokonania wizji lokalnej, mając 
na uwadze potrzebę rozeznania sytuacji przed planowanymi wydatkami budżetowymi na kolejny 
rok.  
Po zakończeniu wizji lokalnej, obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w sali konferencyjnej UG 
Fabianki. W sesji uczestniczyli radni, sołtysi oraz goście zaproszeni według załączonej listy obecności. 
Posiedzenie rady XXIX sesji rozpoczęło się o godz. 14.00 i trwało do godz. 16.25. Obrady prowadził 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński. 
 
Ad.1 
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński - powitał wszystkich przybyłych na obrady. Poprosił radnych o 

zalogowanie się do systemu. Ogłosił wyniki zalogowania się (obecnych 14 radnych, nieobecny 
radny Adam Rejmak). Stwierdził, że obrady są prawomocne, z uwagi na wymagane kworum. 
Następnie dokonał oficjalnego otwarcia XXIX sesji Rady Gminy Fabianki. 

 
Ad.2 
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad porządkiem obrad XXIX sesji po czym 

zgłosił wniosek o zamianę w porządku obrad i wykreślenie z porządku obrad sprawozdania 
Przewodniczącego RG, z uwagi na jego nieobecność oraz sprawozdania z działalności Wójta z 
uwagi na fakt, iż informację taką Wójt przedstawił obecnym w trakcie rekonesansu po terenie 
gminy, odbytego przed rozpoczęciem obrad dzisiejszej sesji. 

 
Z uwagi na brak dalszych propozycji do porządku obrad, Wiceprzewodniczący RG zarządził 

głosowanie nad przyjęciem porządku XXIX sesji RG ze zmianą.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”, 
przyjęła porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
  

”    1.  Otwarcie XXIX sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
      2.  Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
      3. 1) Zatwierdzenie protokołu z XXVI sesji RG. 
          2) Zatwierdzenie protokołu z XXVII sesji RG. 
     4. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
     5.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2022 – 2029, 
3) przyjęcia programu aktywności lokalnej dla Gminy Fabianki na lata 2022 – 2026,  
4) wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie do Stowarzyszenia WŁOF – Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka, 
5) wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia 

stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami właścicieli 
nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi, kompostujących w 
całości bioodpady, stanowiące odpady komunalne w przydomowym kompostowniku, 

6) określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki na rok szkolny 2022/23, 
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7) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnej realizacji zadania – budowa ciągu pieszego 
w ciągu drogi wojewódzkiej nr 562, 

8) wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu zimowego utrzymania dróg, 
9) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
10) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
11) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
12) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
13) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
14) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
15) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
16) uchylenia uchwały Nr XXVI/268/2022 z dnia 26 maja 2022 r., w sprawie statutu gminy Fabianki, 
17) uchwalenia statutu Gminy Fabianki. 

 6. Interpelacje i zapytania radnych.   
 7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 8. Sprawy różne. 
 9. Zakończenie sesji.     ” 

 
Ad.3 
 
1) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z XXVI sesji RG z 

dnia 26 maja 2022 r.  
 

Brak jakichkolwiek uwag.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński - zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” 
przyjęła protokół z sesji Nr XXVI/2022 z dnia 26.05.2022 roku.  (w załączeniu wykaz imienny 
głosowania) 
 
2) 

Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zapytał, czy ktoś z obecnych ma jakieś uwagi do treści protokołu 
z XXVII sesji RG z dnia 23 czerwca 2022 r.  
 
Brak jakichkolwiek uwag.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński - zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw”, 
przyjęła protokół z sesji Nr XXVII/2022 z dnia 23.06.2022 roku.  (w załączeniu wykaz imienny 
głosowania) 
 
Ad.4 
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Wiceprzewodniczący RG Stroiński – poprosił o przedstawienie wniosków komisji oraz klubu 
Radnych „Jedność”. 

Radny Górecki Krzysztof – przedstawił wnioski z posiedzenia komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 26 sierpnia 2022 roku. (w załączeniu) 

Wiceprzewodniczący RG Kazimierz Falkowski - przedstawił wnioski Klubu „Jedność” z posiedzenia 
w dniu 29.08.2022 r. (w załączeniu) 

Radny Mosakowski Wojciech – przedstawił wnioski z posiedzenia komisji Rolnictwa Rozwoju Gminy 
i Spraw Budżetowych w dniu 29.08.2022 r. (w załączeniu) 

Radny Górecki Krzysztof – przedstawił wnioski ze wspólnego posiedzenia komisji Oświaty, Skarg, 
Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 29.08.2022 r. (w załączeniu) 

Brak dyskusji w temacie przedstawionych powyżej wniosków komisji. 

Ad.5 

1) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zmian do 
budżetu na 2022 rok. 

Skarbnik – przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy w poszczególnych działach i 
paragrafach dochodów, i wydatków, jak i pozostałych załącznikach.  Poinformowała, iż na 
podstawie pisma Ministra Finansów z dnia 11 sierpnia 2022 r. przyjęto do budżetu zwiększoną 
część oświatową subwencji ogólnej. Zwiększono plan dochodów zgodnie z otrzymanymi 
środkami, na realizację projektu bieżącego w rozdz. 75023 oraz projektu "Rozbudowa i 
dostosowanie budynku użyteczności publicznej w Fabiankach do potrzeb osób 
uczestniczących w projektach EFS" realizowanego w roku 2021. Zmniejszono plan środków 
zgodnie z promesą z Rządowego Funduszu Polski Ład oraz zwiększono plan dochodów w 
rozdziale Gospodarka odpadami komunalnymi, w związku z planowaną podwyżką stawek. 
Zwiększono plan dotacji na przydomowe oczyszczalnie ścieków, na zadanie "Rozbudowa 
infrastruktury rekreacyjnej w gminie Fabianki, jednocześnie zmieniając nazwę zadania na 
"Wyposażenie i montaż siłowni wewnętrznej w Szkole Podstawowej w Cypriance". 
Zaplanowano większą kwotę na wywóz odpadów, zgodnie z rozstrzygniętym przetargiem, 
zabezpieczono środki na remont likwidujący skutki pożaru w Szkole Podstawowej w Cypriance, 
przyjęto dodatkową kwotę na inwestycje "Przebudowa dróg gminnych w roku 2022" oraz 
bieżące utrzymanie dróg. Wprowadzono do budżetu nowe zadanie "Utwardzenie terenu 
przylegającego do stadionu w Chełmicy Dużej", zdjęto zadanie "Przebudowa drogi gminnej nr 
190286 w Łęgu Witoszynie". Zgodnie z decyzją Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Nr 
WFB.I.3120.3.58.2022 z dnia 24 sierpnia 2022 r., zwiększono plan dotacji celowej w dziale 758 
Różne rozliczenia, z przeznaczeniem na zwrot części wydatków, wykonanych w ramach 
funduszu sołeckiego w 2021 r. oraz w dziale 801 Oświata i wychowanie, z przeznaczeniem na 
realizację zadań, wynikających z Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz 
kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych na 
lata 2020-2024 - "Aktywna tablica". 

Radny Piotr Jetter – wskazał, iż w uchwale, w dziale oświata i wychowanie w § 4270 jest zwiększenie 
w kwocie 240.950,00 zł na remont szkoły w Cypriance. Po zwiększeniu daje nam to kwotę 
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368.950 zł. Czy będzie to w sumie kwota 368.950 zł na remont w Cypriance? Czy pozostała 
kwota dotyczy wszystkich szkół?  

 
Skarbnik – wyjaśniła, iż kwota na Cypriankę jest zapisana w rubryce nr 2 i to 240.950,00 zł. Rubryka 

1 dotyczy stanu po zmianie i dotyczy remontów wszystkich szkół. 
  
Brak dalszej dyskusji. 

Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały, w sprawie zmian 
do budżetu na 2022 r. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/283/2022, w sprawie zmian do budżetu na 2022 rok. (wykaz imienny głosowania 
w załączeniu) 

2)  

Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zapytał, czy są uwagi co do treści projektu uchwały, w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej?  

Skarbnik – poinformowała, iż z uwagi na wprowadzone zmiany w budżecie, należy uaktualnić zapisy 
w wieloletniej prognozie finansowej na 2022 rok. Było to wyjaśniane na posiedzeniu komisji. 

Brak głosów w dyskusji. 

Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/284/2022, w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki 
na lata 2022-2029.  (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

3) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zapytał, czy są uwagi co do treści projektu uchwały, w sprawie 

przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Fabianki na lata 2022 – 2026. 
 
Wójt – wyjaśnił, iż uchwała dotyczy prowadzonych działań na rzecz integracji i aktywizacji 

społeczności lokalnej oraz rozwiązywania problemów społeczności lokalnej, a także 
zapewnieniu współpracy i koordynacji działań instytucji samorządowych, i organizacji 
pozarządowych, w celu zaspokojenia potrzeb członków społeczności lokalnej, i 
przeciwdziałaniu wykluczeniu społecznemu, określonych grup społecznych. Wdrożenie i 
realizacja tego programu, umożliwi aplikowanie o środki zewnętrzne, w tym środki z funduszy 
europejskich.  

 
Brak zapytań do projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/285/2022, w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy 
Fabianki na lata 2022 – 2026. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
4) 
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Wiceprzewodniczący RG Stroiński – poprosił o zabranie głosu przez Wójta Gminy i wyjaśnienie 
zasadności podjęcia uchwały, w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie do 
Stowarzyszenia WŁOF - Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Włocławka. 

 
Wójt – wyjaśnił, iż Rada Gminy wyraziła wolę utworzenia z gminami wchodzącymi w skład 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka oraz Powiatu Włocławskiego. Głównym celem 
stowarzyszenia będzie współdziałanie w zakresie zrównoważonego rozwoju Miejskiego 
Obszaru Funkcjonalnego Włocławka, podnoszenie jakości usług publicznych świadczonych na 
rzecz mieszkańców oraz efektywne i racjonalne wykorzystanie środków finansowych, 
dostępnych w ramach województwa, a także wnioskowanie o środki zewnętrzne, na realizację 
wspólnych zadań.  W dalszej perspektywie okaże się, czy to uczestnictwo w tym 
stowarzyszeniu będzie dla nas korzystne.  

 
Brak zapytań w zakresie projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/286/2022, w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie                                               
do Stowarzyszenia WŁOF – Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Włocławka. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
5) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – poprosił o wyjaśnienie zasadności podjęcia uchwały, w sprawie 

wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 
ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty                                   za gospodarowanie 
odpadami, właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 
jednorodzinnymi, kompostujących w całości bioodpady, stanowiące odpady komunalne w 
przydomowym kompostowniku. 

 
Wójt – wyjaśnił, iż z uwagi na znaczny wzrost cen kosztów gospodarowania odpadami, zmuszeni 

jesteśmy podnieść ceny odpadów na 26 zł od osoby i 25 zł od osoby, która zadeklarowała 
posiadanie kompostownika. Wzrost inflacji jest tak wysoki i niestabilny, że trudno powiedzieć, 
ile wyniesie nas w ostatecznym rozstrzygnięciu to zadanie.  

 
Radna Szczepańska Ewa – wskazała, iż chcąc promować ekologię, powinniśmy zachęcić 

mieszkańców do zakładania kompostowników. Nie jest dużą zachętą dla mieszkańców fakt, iż 
te odpady są tańsze o 1 zł wówczas, gdy założą kompostownik. W przypadku, gdy udałoby nam 
się zmotywować mieszkańców, wówczas nie byłoby też aż takich dużych kosztów, z tytułu 
wywozu odpadów mokrych. Tona takich odpadów to koszt rzędu 1.000,00 zł.  

 
Wójt – stwierdził, że według niego, fakt posiadania kompostowników, nie wpłynie znacząco na 

ekologię. Obawia się także, że zwiększenie liczby kompostowników, wiązałoby się ze skargami 
mieszkańców. Nie każdy bowiem należycie dbałby o taki kompostownik.  

 
Brak dalszej dyskusji. 
 
 Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/287/2022, w sprawie wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z 
opłaty za gospodarowanie odpadami właścicieli nieruchomości, zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi, kompostujących w całości bioodpady, stanowiące odpady 
komunalne w przydomowym kompostowniku. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
6) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – poprosił o wyjaśnienie zasadności podjęcia uchwały, w 

sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki na rok szkolny 
2022/23. 

 
Kierownik GZO w Fabiankach – poinformował, iż z uwagi na znaczną cenę paliw na stacjach 

benzynowych, przedstawiony został projekt uchwały, w celu zatwierdzenia nowych 
średnich cen jednostkowych paliwa, niezbędnych do określenia zwrotu kosztów dowozu 
dzieci przez rodziców do szkół w kolejnym roku szkolnym. Ceny wykazane w uchwale, 
zostały przyjęte komisyjnie, z uwzględnieniem w danym czasie cen z kilku stacji paliw. 

 
Brak zapytań w zakresie projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/288/2022, w sprawie   określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie 
Fabianki na rok szkolny 2022/23. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
7) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – poprosił o zabranie głosu przez Wójta Gminy i wyjaśnienie 

treści projektu uchwały, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia, o wspólnej 
realizacji zadania – budowa ciągu pieszego w ciągu drogi wojewódzkiej nr 562. 

 
Wójt – stwierdził, iż dzisiaj podczas objazdu przed sesją radni, jak i sołtysi, widzieli, że na pewnym 

odcinku niestety, ale nie będzie kontynuacji budowy ciągu pieszego. Na tym odcinku pomiędzy 
miejscowością Nasiegniewo i Skórzno nie mamy opracowanego projektu budowy chodnika. 
Dzisiejsza uchwała pozwoli nam podpisać stosowne porozumienie z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich, co umożliwi dokończenie opracowania projektu tego odcinka chodnika.  

 
Brak zapytań w powyższej sprawie. 
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/289/2022, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnej 
realizacji zadania – budowa ciągu pieszego w ciągu drogi wojewódzkiej nr 562.  (wykaz imienny 
głosowania w załączeniu) 
 
8)  
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – poprosił o zabranie głosu przez Wójta Gminy i wyjaśnienie 

treści projektu uchwały w sprawie odśnieżania.  
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Wójt – wyjaśnił, iż tradycyjnie, jak co roku, przyjmujemy powyższą uchwałę związaną z zimowym 

utrzymaniem dróg. Dodał, iż chciałby, żeby została podjęta taka uchwała, w zakresie bieżącego 
utrzymania chodników przy drogach powiatowych, ze względu na to, że przy tych odcinkach 
dróg jest potrzeba wykonania o wiele więcej pracy w ciągu całego roku, aniżeli tylko zimą. Na 
spotkaniu ze Starostą została tylko podjęta decyzja o wzroście nakładów na to zadanie o 40%. 
Uważa, że czeka nas taka rozmowa, nie tylko z powiatem, ale też zarządem dróg 
wojewódzkich, zarządem dróg krajowych. Z uwagi, że te chodniki leżą na naszym terenie, to w 
naszym interesie jest, żeby te chodniki wyglądały estetycznie i przynajmniej 4 razy do roku 
były obcinane. Wiemy, że chodniki te nie przylegają bezpośrednio w większości do prywatnych 
działek, więc tutaj mieszkańcy nie czują się zobowiązani do obcinania i porządkowania tych 
odcinków chodników. Stąd też to spada na nasze barki, ale tak jak inni, tak i my, musimy 
oszczędzać. Nadmienił, że będzie zabiegał z tego względu o takie spotkania. Gmina zajmie się 
utrzymaniem chodników, lecz w zamian za zwrot przynajmniej poniesionych kosztów realizacji 
tego zadania. 

 
Brak zapytań.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/290/2022, w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki 
zadania z zakresu zimowego utrzymania dróg.  (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
9) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka 
ewidencyjna Fabianki. 

 
Wójt – wyjaśnił, iż jest to odcinek drogi przebiegającej w Szpetalu Górnym przy boisku Orlik. My już 

uchwałę w tym temacie wywołaliśmy, ale wskutek powstałego błędu technicznego 
pracownika należy wywołać przedmiotową uchwałę.  Okazało się bowiem, iż w skład tej drogi 
wchodzą 3 działki ewidencyjne, a w uchwale została wpisana tylko jedna. Stąd też dzisiejszy 
projekt uchwały. 

 
Brak głosów w dyskusji.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/291/2022, w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, położonej                   
w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
10) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Wójt – poinformował, iż jest to kolejna działka w omawianej przed chwilą sprawie.  To odcinek drogi 
przebiegającej w Szpetalu Górnym przy boisku Orlik. 
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Nikt z obecnych nie zgłaszał zapytań w dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/292/2022, w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki 
zadania z zakresu zimowego utrzymania dróg.  (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
11) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, jednostka 
ewidencyjna Fabianki. 

 
Wójt – poinformował, że to droga w kierunku Dobrzynia i Krojczyna. Tam jest 12 udziałowców tej 

drogi. Ostatnio był tam przebudowany wodociąg, gdyż zaprojektowany był na 12, a są teraz 
63 zabudowania. Po rozmowach z mieszkańcami ustalono, iż oni ponieśli koszty przebudowy 
wodociągu, w zamian za przejęcie drogi przez gminę.  Deklarują podłączenie do kanalizacji, 
która zostanie położona w drodze. Prosi o poparcie projektu uchwały.  

 
Brak dalszych zapytań.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/293/2022, w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej                   
w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
12) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały, w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 
jednostka ewidencyjna Fabianki. 

 
Wójt – poinformował, iż zwróciła się do nas z wnioskiem mieszkanka gminy, w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż jej gruntu, stanowiącego własność gminy, na poczet poszerzenia jej 
prywatnej działki, w związku z planowaną budową domu.  

 
Brak zapytań.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/294/2022, w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                  
w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu)  
 
13) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały, w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą.    
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Wójt – poinformował, iż trzy kolejne projekty uchwał dotyczą tej samej kwestii. Dobiegają końca 
umowy najmu lokalu zawarte z trzema podmiotami. Najemcy złożyli akces o podpisanie dalszej 
umowy najmu pomieszczeń, pod działalność gospodarczą w budynku Fabianki 84, gdzie ma 
swoją siedzibę spółka PGK. Niezbędna jest zgoda rady na podpisanie umowy na okres dłuższy 
niż 3 lata. Dodał, iż najemcy regularnie opłacają czynsze i jako Wójt nie widzi przeszkód, aby 
takie umowy zostały podpisane.  

 
Brak zapytań.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Podczas głosowania nieobecny radny Wiesław Literski. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/295/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu)  
 
14) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą.    
 
Brak zapytań.  
 
Na obrady powrócił Radny Literski. 
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/296/2022, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu)  
 
15) 
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały, w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą.    
 
Brak zapytań.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/297/2022, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu)  
 
16) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały, w sprawie Statutu Gminy Fabianki z dnia 26 maja 2022 roku.  
 
Brak zapytań.  
 



10 
 

 

Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/298/2022, w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVI/268/2022 z dnia 26 maja  
2022 r., w sprawie statutu gminy Fabianki.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu)  
 
17) 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził dyskusję nad projektem uchwały, w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Fabianki.  
 
Brak głosów w dyskusji.  
 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/299/2022, w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Fabianki.   
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu)  
 
Ad. 6 
 
Radny Mosakowski Wojciech – w okresie między sesjami, złożył zapytanie do mecenasa, czy 

zgodnie ze statutem Przewodniczący RG, winien na sesji odczytać złożone wszystkie 
interpelacje radnych, wraz z udzieloną na nie odpowiedzią. Z uwagi, na zawirowania z 
aktualizacją statutu, już nie będzie tego czytał. Następnie odczytał złożoną do Wójta 
interpelację, w sprawie udzielenia informacji, w zakresie posiadanych zapasów opałowych na 
potrzeby utrzymania gminnych obiektów, zarówno administracyjnych, jak i kulturalno- 
oświatowych. Treść interpelacji w załączeniu do protokołu oraz dostępna jest w Biuletynie 
Informacji Publicznej na stronie www.bip.fabianki. Wyjaśnił, iż interpelację wystosował, z 
uwagi na trudną sytuację w Polsce, z powodu inflacji i przewidywanych braków dostaw opału. 
Zwołał w tej sprawie posiedzenie komisji Rolnictwa, Rozwoju i Spraw Budżetowych, lecz w 
wyniku głosowania i sprzeciwu przedstawicieli Klubu, komisja nie obradowała. Odczytał treść 
odpowiedzi na interpelację, uzyskaną od Wójta Gminy Fabianki. Następnie przedstawił także 
treść złożonego zapytania, w sprawie terminu odbioru chodnika, przy drodze wojewódzkiej. 
Poinformował, iż uzyskał odpowiedź na to zapytanie, informującą, iż odbiór końcowy odbędzie 
się dopiero po ukończeniu kolejnej części dokumentacji projektowej oraz wykonaniu robót na 
podstawie tej dokumentacji.  

 
Wójt – poinformował, iż co do agregatu, to planowany jest taki zakup. Planujemy kupić jeden 

większy agregat, który by uzupełnił ewentualne braki prądu, dla takich budynków jak urząd 
gminy czy ujęcia wody. Poszukujemy używanego agregatu, bo ceny nowych są wygórowane.  

 
Wiceprzewodniczący RG Stroiński – odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji, że to 

głosami klubu zapadają decyzje. Członkowie Klubu są jednocześnie członkami komisji, więc nie 
tylko to głosy klubu, ale i komisji.   

 
Ad.7 
 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał o status realizacji zadania, jakim jest budowa ciągu 

pieszego przy drodze w krajowej?  
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Wójt – poinformował, że co do tego zadania, to oczekujemy cały czas na decyzję, czy będzie 

to realizowane w nowym budżecie na 2024 rok. Staramy się, aby to zadanie weszło do 
budżetu GDDKiA i uda się połączyć te odcinki ciągów. Zaznaczył, że takiej decyzji jeszcze 
nie ma. Aby to zadanie było w terminie realizowane, to przynajmniej do końca lipca 2023 
roku, trzeba opracować projekt zadania. 

 
Radny Znajmiecki Marian – poprosił o informację, czy uda się zrobić chodnik przy przystanku 

w Szpetalu Górnym, na drodze 562 wojewódzkiej, mimo iż na razie nie będzie to 
połączone? 

 
Wójt – wyjaśnił, iż ten punkt jest ogniskiem drażliwym. Przez to nie możemy zrobić odbioru 

tego chodnika. Wszyscy zapewne pamiętają, iż informowaliśmy już na kilku sesjach 
radnych, że my jako gmina daliśmy swój materiał do wbudowania, lecz nie możemy 
realizować inwestycji sami na terenach, które nie są naszą własnością. Nie zostanie 
podpisane porozumienie, dopóki nie dostaniemy zwrotu poniesionych przez nas 
kosztów.  

 
Radny Piotr Jetter – zapytań jaki jest plan działań, w zakresie naprawy dachu szkoły w 

Cypriance? 
 
Wójt – poprosił o zabranie głosu Kierownika GZO. 
 
Kierownik GZO – poinformował, że do pożaru doszło 27 czerwca 2022 roku. Już kolejnego dnia 

obradowaliśmy z Wójtem nad poszukiwaniem firmy, która wykona zabieg ozonowania 
terenu, bowiem poinformowano nas, że należy wykonać zabieg oczyszczenia terenu, po 
zdarzeniu. Dopiero po 2 tygodniach pojawił się likwidator szkody w szkole i sporządził 
dokumentację. Zrobiono wyceny szkody zarówno elektryczne, jak i budowlane. 
Wcześniej zlecono firmie BELFOR dokonanie ozonowania. Nie mogliśmy nic wcześniej 
zrobić, z uwagi na groźbę nieuwzględnienia wypłaty odszkodowania od ubezpieczyciela.   

  
Wójt – poinformował, że spotkał się z kilkoma firmami, które dokonują zabiegu ozonowania. 

Uczulono nas na fakt, iż firma wykonująca ozonowanie, nie zejdzie nam z budowy, 
dopóki nie skończy, a może to przedłużać w czasie. Uzgodniono, że ubezpieczyciel będzie 
płacił odszkodowanie od ceny przetargowej, a nie szacowanej, z uwagi na sytuację na 
rynku. 

 
Radna Ewa Szczepańska – zwróciła uwagę, że nic się nie mówi o tym, że długo przed spaleniem 

dachu w szkole były wyłączone pomieszczenia szatni, bo były zacieki i zalewało 
pomieszczenia. Poprosiła o wyjaśnienia jaka była przyczyna naprawy dachu? Czy to były 
przecieki? Wcześniej były robione wizje lokalne przez komisję oświaty i nie zauważano 
problemu?  

 
Radny Krzysztof Górecki – ustosunkował się jako Przewodniczący komisji oświaty, z uwagi na 

zapytanie radnej. Poinformował, iż wnioski z posiedzeń komisji i wizji były odczytywane 
radzie na sesjach i wszyscy pamiętają, iż komisja wskazywała na przeciekające dachy 
budynków szkół w Nasiegniewie, Szpetalu Górnym i Cypriance. Informowano nas, że co 
roku przeprowadzane były prace konserwatorskie w tym zakresie. W Szpetalu Górnym 
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udało się prawidłowo ustalić przyczynę przecieków. Były zaangażowane w naprawy duże 
firmy z doświadczeniem, którym nie udało się tego zniwelować. A dzięki działaniom 
zwykłego konserwatora szkolnego, udało się ten problem rozwiązać.  Według informacji 
Dyrektora szkoły w Cypriance, była robiona konserwacja dachu szkoły przez 
konserwatora i ZGK. Niestety nie udało się tego skutecznie zrobić. Przypomniał radnej, 
że nie tylko komisja, ale każdy radny, ma obowiązek monitować w sprawach, na temat 
których, posiada istotne informacje.  

 
Wójt – poinformował, iż nie będzie tutaj uprawiał mikro-polityki. Zaznaczył, iż od 2019 roku 

zmieniła się aura pogodowa i przyszły opady. Konserwatorzy przebywający na co dzień 
w obiektach posiadają największą wiedzę, w kwestiach zaistniałych przecieków wody 
bezpośrednio po opadach, bowiem to oni na co dzień obserwują budynek. Tego typu 
naprawy wykonuje się w okresie bez deszczowym. W 2021 roku było tych opadów 
niestety wiele, w okresie, od sierpnia, aż po późną jesień. To bardzo trudna sytuacja dla 
nas. 

 
Radna Ewa Szczepańska – zwróciła uwagę na fakt, iż problem z zalewaniem w Cypriance już 
trwa bardzo długo i nie wierzy w to, że gdyby komuś osobiście w domu coś przeciekało, to 
nic nie robiłby z tym problemem. Ma nadzieję, że uda się jak najszybciej to naprawić i 
doprowadzić do należytego stanu użytkowania, aby dzieci mogły korzystać z pomieszczeń 
szkolnych.  
 
Radny Górecki Krzysztof – zaprosił radną do udziału w wizjach lokalnych prowadzonych 
przez komisję.  
 
Radna Ewa Szczepańska – podziękowała za zaproszenie i stwierdziła, że na pewno z niego skorzysta, 

jeśli tylko Przewodniczący ją powiadomi o planowanej wizji.  
 
Radny Piotr Jetter – zasygnalizował, iż komisja niejednokrotnie dyskutowała o tym i wskazywała na brak 

wystarczającego nadzoru nad wykonywanymi inwestycjami i w odbiorach wiąże się z tym, iż często 
wykonawcy oszczędzają na materiałach i używają innych niż przewidziane w projekcie. Tak było w 
przypadku odklejania się trawy na Orliku. 

 
Wójt – poprosił Prezesa PGK spółka z o.o. o zabranie głosu.  
 
Prezes PGK sp. z o.o. – poinformował, iż z racji wykonywania naprawy dachy w szkole w Cypriance czuje się 

odpowiedzialny za zaistniały pożar, lecz pragnie zapewnić, że zostały zachowane wszelkie wymogi 
budowlane zgodnie ze sztuką budowlaną. Osobiście nadzorował pracowników. Doszło do zdarzenia 
losowego. Na każdej budowie jest prowadzona dokumentacja i tych wszystkich czynności pilnuje 
kierownik budowy. Projekt musi być realizowany zgodnie z dokumentacją.  

 
Radny Piotr Jetter – stwierdził, iż nie chce tutaj mówić kto i kiedy ma tam stać, ale po kilku latach okazuje się, 

że jest płyta inna niż w protokole czy papa za cienka.  
 
Radny Adam Cackowski – stwierdził, że jako budowlaniec wie, że płyta musi leżeć w suchym. W przypadku 

gdy ona dostała wody i namiękła to zrobiła się z niej gąbka. Wówczas ani papa nie będzie się trzymać i 
trudno wykryć przeciek. 

 



13 
 

 

Radna Ewa Szczepańska – nawiązała jeszcze do inspektora nadzoru.  Stwierdziła, że wiele razy wspominała o 
tym i sygnalizowała, że na stadionie jest do wymiany tartan. Jest tak bo nie było wówczas nadzoru. 
Mija zaraz 5 lat i gwarancja się kończy na stadionie. Ta firma powinna przyjechać i naprawić to.  

 
Wójt – poinformował, że wspominał już w ubiegłym roku, iż zaciągnął informacji od inspektorów nadzoru i 

był na kilku orlikach i w Baruchowie i w Lipnie i nasz tartan to jest jeszcze w bardzo dobrym stanie. 
Dodał, iż zgłaszał do wykonawcy potrzebę naprawy tej bieżni tartanowej na stadionie.  

 
 
 
Ad.8 
 
Sprawy różne: 
 
Sołtys Bajek – zawnioskował o montaż progu zwalniającego w Wilczeńcu Fabiańskim. 
 
Wójt – poprosił o wniosek pisemny mieszkańców z podpisami, bo są zwolennicy progów jak i przeciwnicy.  
 

 
Radny Piotr Jetter – zapytał, ile jest wniosków złożonych na dodatek węglowy i czy są już realizowane 

dopłaty? 
 
Skarbnik – poinformowała, iż od 18 sierpnia dopiero składane są wnioski. Nie wiemy, ile będzie ich w 

rzeczywistości.  
 
Radny Piotr Jetter – zapytał, czy coś wiadomo, kiedy będą jakieś dopłaty do innych źródeł ogrzewania? 
 
Skarbnik – poinformowała, iż to są dopiero zapowiedzi rządu i nie ma żadnych podpisanych ustaw. 
 
Radny Wojciech Mosakowski – nadmienił, iż powinniśmy współdziałać ze sobą w pracach. Nie ma pretensji 

do Wójta, ale chciałby, aby się odnieść do sposobu zachowania niektórych na posiedzeniu komisji 
budżetu, która to nie obradowała z racji sprzeciwu większości radnych. 

 
Radna Ewa Szczepańska – nadmieniła, iż największym przeciwnikiem tej komisji był Pan Przewodniczący 

Rady, który jej zdaniem powinien scalać radę a nie dzielić.  
 
Wójt – wskazał, iż on zawsze chce się spotykać z radnymi i nie ma nic przeciwko temu. Są jednak czasem 

tematy, w których powinni być włączeni zarówno inny radni jak i sołtysi czy rady sołeckie. Przeprosił za 
to, że czasem zbyt emocjonalnie reaguje na niektóre wypowiedzi czy zachowanie ludzkie. Jest trudna 
sytuacja w kraju, lecz nie na wszystko my jako samorząd mamy wpływ. Podziękował za podniesienie 
stawek za śmieci, bo pozwoli to na łatwiejsze gospodarowanie środkami pozyskanymi z tytułu odbioru 
odpadów z terenu gminy.  

 
Radna Ewa Szczepańska – dodała, że posiedzenie komisji zostało zwołane i członkowie komisji przyszli na 

posiedzenie, lecz nie rozumie czemu nie chcieli odbyć posiedzenie.  Zapytała, dlaczego nie ma dożynek 
gminnych w tym roku? 

 
Wójt – stwierdził, iż informował już wcześniej, iż w tym roku nie będzie dożynek. Bo w tym roku są bardzo 

wysokie koszty. Zdecydowaliśmy o tym w lutym, kiedy wybuchła wojna na Ukrainie.  
 
Radna Ewa Szczepańska – zapytała czemu nie może być terminala w PGK w celu opłaty za śmieci? Płacąc                   

w spółce za wodę nie można dokonać opłaty kartą za śmieci. Kolejna kwestia to wskazanym jest 
usytuowanie stojaków na worki na plastik, szkło i papier przy ogrodzeniu stadionu i ścieżce zdrowia. 



14 
 

 

Zapytała, kiedy będzie realizowany fundusz sołecki. Wskazanym jest też, aby przystanek autobusowy 
został zabudowany wiatą przystankową. Dodała, iż na jednym z poprzednich posiedzeń wspominała o 
konieczności uzupełnienia nasadzeń wzdłuż ścieżki rowerowej z Chełmicy do Fabianek.  Tam wiele 
drzew uschło, połamało się a niektóre niekontrolowane wykrzywiły się.  

 
Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że w sprawie terminala w PGK nic nie było jej zgłaszane. Postara się wyjaśnić tę 

kwestię. 
 
Wójt – poinformował, iż już ruszamy z realizacją funduszu sołeckiego. Co do wiaty przystankowej trzeba 

sprawdzić czy tam faktycznie korzystają mieszkańcy z tego przystanku. Dla jednej osoby nie będziemy 
stawiać wiaty.  Co do uzupełnienia nasadzeń to zawsze stara się w tej kwestii korzystać z dofinansowań. 
Ma nadzieję, że do końca października uda się zadziałać w tej sprawie. 

 
Radny Marian Znajmiecki – odniósł się do smsa od Przewodniczącego komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i 

spraw budżetowych w sprawie zwołania posiedzenia. Stwierdził, że czytając go miał wrażenie, że się 
pomylił i to jakiś sms z ministerstwa. Pan Przewodniczący poruszył tam takie sprawy, że to radny w 
gminie nie ma o tym pojęcia i na to wpływu. Pan Wojtek poruszył tam kwestie cen i tak dalej. A jaki 
wpływ mamy na ceny jako Rada? Jedynie taki, że mogliśmy podnieść opłaty za odbiór śmieci. Także my 
nie mamy co dyskutować o Wielkiej polityce czy drożyźnie, bo my na to nie mamy wpływu.   

 
Radny Wojciech Mosakowski – stwierdził, że treść smsa była chyba jasna dla wszystkich, ale można go 

odczytać, jeśli życzą sobie obecni. Dodał, że przy tak szybko rosnących cenach jest jak najbardziej trzeba 
rozmawiać i planować.  Oczywiście nie mamy wpływu na ceny, ale staniemy przed problemem, gdy 
rozpocznie się sezon grzewczy. Cena węgla i ekogroszku sięga kwot 3.000 zł za tonę. Wysoka jest cena 
gazu ziemnego nie wspominając już o cenach energii elektrycznej.  Mając na uwadze potrzebę dyskusji 
chodziło o rozeznanie się w potrzebach gminy na utrzymanie obiektów administrowanych przez gminę, 
szkół, domów seniora czy świetlic. Informację jak na obecną chwilę wygląda stan zapasów opałów i czy 
jest jakikolwiek opał zabezpieczony.  Wskazuje się na możliwe długie przerwy w dostawie energii dla 
zakładów i klientów indywidualnych. Jak nie będzie prądu, to nie będzie i wody, i ogrzewania w 
przypadku pomp ciepła. Istotne są rozmowy, bo jako rada będziemy musieli zabezpieczyć o wiele 
większe pieniądze w budżecie na utrzymanie obiektów. Zapytał czym Radny Znajmiecki opala dom, 
skoro się nie martwi o opał? Chodzi o to, że tutaj części naszych obiektów jest opalane węglem czy 
ekogroszkiem.  Zobaczcie co teraz dzieje się pod kopalniami i tak dalej. To dzisiaj trzeba już myśleć o 
tym. Nie 17 Września czy października jak się zacznie sezon grzewczy.  Już trzeba myśleć i to ostro 
myśleć skąd wziąć opał i jak to zabezpieczyć. 

 
Wójt - zapytał przewodniczącego jakie widzi rozwiązanie na zaopatrzenie naszych obiektów w groszek                          

i węgiel.  Rozwiązania są tylko wstępne.  Ten rząd obiecuje dużo i drukuje dużo pieniędzy dla każdej 
gminy, ale nie przewidział konkretów. Mamy dostać środki, ale czy dostaniemy. Pewien jest, że nie 
każdy samorząd dostanie, ile potrzebuje. Tutaj ład Polski też każdy samorząd miał dostać, a nie dostał.   

 
Radny Wojciech Mosakowski – stwierdził, że oczekiwał właśnie na komisji usłyszeć to co teraz usłyszał od 

Wójta. Chodziło o poznanie szczegółów w zakresie trudnej sytuacji w zakresie pozyskania opału. 
Uważa, iż to chyba normalne, że komisja budżetowa powinna mieć na uwadze kwestie wydatkowania 
środków z budżetu i gospodarowania nimi. Wiemy na dzień dzisiejszy, iż trzeba będzie zabezpieczyć 
więcej tych środków na poczet zabezpieczenia w opał obiektów gminnych w tym sezonie. 

 
Wójt - rozumie troskę radnego Mosakowskiego i ma świadomość, że taka komisja w zakresie problemów z 

opałem musi się odbyć i nie ma co tego ukrywać bowiem musimy mieć rozeznanie do budżetu. Musimy 
całkowicie inne pieniądze na utrzymanie tych obiektów przeznaczyć. Musimy podjąć decyzję czy 
otwierać świetlice w okresie zimowym czy nie, co ze szkołami?  Czy będzie wójt miał takie uprawnienie 
z dyrektorem, że będzie mógł prowadzić w tych trudnych warunkach, bo mówi się o tym, że może, ale 
czy będzie mógł miesiąc to ciągnąć tego się już nie mówi. Takie spotkanie uważa, że będzie musiało się 
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odbyć, tylko że dzisiaj mamy za mało danych i za małą wiedzę. To był niepotrzebny falstart, ale to też 
nie chciałby, żeby całkowicie krytykować, bo uważa, że takie spotkanie przed propozycją do budżetu 
musi się odbyć. 

 
 
Stroiński – stwierdził, iż do Komisji nie odniesie się, bo jako wiceprzewodniczący po prostu nie mam takiej 

wiedzy. Natomiast klub jedność nigdy nie chce nikogo upokarzać za SMS, który również dostaliśmy. On 
ma sens i miał sens, ale proszę państwa nad tym powinni decydować jak tu kolega Znajmiecki 
powiedział decydenci a nie my.  Poprosił radni tworzyli jedność. Co do dożynek to pochwala to, że pan 
wójt nie zorganizował, bo jak zrobić to na bogato. Będzie piknik a to takie małe dożynki na terenie 
Cukrowni - Chełmica, gdzie pan wójt i starszych ludzi zaprasza. 

 
Radny Andrzej Zieliński – stwierdził, że osobiście jest zadowolony z tego co dzieje się w gminie i z tego co 

udało nam się wykonać z budżetu mimo trudności. zapytał jaką mamy gwarancję, że byśmy zrobili 
Dożynki za 300000, a za 3 miesiące byśmy nie mogli zrobić remontu szkoły czy nie byłoby na 
opał. 

 
Wójt – poprosił, żeby radni brali udział w organizowanych piknikach, bo tam jest rzesza ludzi z naszego 

terenu. Oni chcą spotykać się z nami, osobami, na które głosowały, chcą, żebyśmy byli z nimi. I pokazali, 
że jednak możemy się nawet różnić i często czasami może mieć przeciwne zdanie i pokłócić się, ale w 
dobrej sprawie. Żebyśmy na takich imprezach pokazali, że potrafimy razem spędzać czas. Poprosił, aby 
wszyscy odliczyli się na tym pikniku. Przy okazji odbędzie się oficjalne otwarcie stadionu. Przez ostatnie 
2 lata trwała pandemia i wszystko było zablokowane. No i stąd też decyzja, żeby uhonorować tych, 
którzy zajmują się sportem. Jest wielu sportowców, którzy mają bardzo dobre wyniki sportowe. Wielu 
jego kolegów i koleżanek zajmowało się w przeszłości sportem. Uprawialiśmy wspólnie piłkę nożną. 
Staraliśmy się zaprosić wszystkich, których osiągnęli w tej dziedzinie jakieś sukcesy.  

 
Brak dalszych wniosków i zapytań.  
 
Ad.9 
 
Wiceprzewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XXIX sesji 

Rady Gminy Fabianki w dniu 31 sierpnia 2022 roku. 
 
       
  Protokołowała:  
 podinsp. Anna Wodzyńska 
 
 

 



Fabianki, 26.08.2022 

 

Wnioski z wyjazdowego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w dniu 26.08.2022r. 

 

 W Posiedzeniu Komisji udział wzięli członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski,  
Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w Cypriance  - Wiesława Wyczachowska, 
Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty w Fabiankach - Grzegorz Wojciechowski Prezes 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Fabiankach – Piotr Kujawski 

Głównym celem zorganizowania Komisji wyjazdowej była potrzeba zapoznania się ze 
stanem technicznym budynku Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w Cypriance, jak również 
przygotowaniem tej placówki oświatowej do rozpoczęcia roku szkolnego 2022/2023, po 
zdarzeniu związanym z pożarem części budynku. 

Członkowie Komisji i zaproszeni goście szczegółowo zapoznali się ze stanem 
technicznym wszystkich pomieszczeń szkolnych, skupiając się głównie na części budynku, 
która uległa zniszczeniu. Komisję bardzo zaniepokoił fakt, że od momentu zdarzenia nie 
przystąpiono jeszcze do remontu i przywrócenia zniszczonej części do użytku. Wójt 
szczegółowo opowiedział o przyczynach zwłoki. 

Członkowie Komisji wnioskują o: 

1. Przedstawienie kalendarium podjętych działań tuż po wystąpieniu zdarzenia  
2. Podjęcie działań mających na celu jak najszybszą odbudowę i przywrócenie pełnej 

funkcjonalności placówki. 
3. Przedstawienie planów z terminami dotyczącymi przeprowadzenia remontu 
4. Przenalizowanie sytuacji lokalowej w Szkole Podstawowej w Cypriance. Członkowie 

Komisji wskazują konieczność rozbudowy budynku o dodatkowe sale dydaktyczne w 
niedalekiej przyszłości. Podyktowane jest to ciągłym wzrostem liczebności uczniów. 
Szkoła na tą chwilę nie jest już w stanie przyjąć dodatkowej liczby uczniów. 
 
 
 

       Przewodniczący Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu, Zdrowia,  

                                                                          Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
 

       Krzysztof Górecki 

 



Informacja z posiedzenia  
Komisji Rolnictwa Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych 

w dniu 29 sierpnia 2022 roku 
 

 
1. Członkowie Komisji zapoznali się i zaopiniowali przedłożone projekty uchwał w sprawie:  

 
1) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2022 -  2029 
3) wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie do Stowarzyszenia WŁOF – Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka, 
4) wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 
kompostujących w całości bioodpady stanowiące odpady komunalne w przydomowym 
kompostowniku, 

5) określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki na rok szkolny 2022/23, 
6) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnej realizacji zadania – budowa ciągu 

pieszego w ciągu drogi wojewódzkiej nr 562, 
7) wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu zimowego utrzymania dróg, 
8) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
9) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
10) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
11) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
12) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
13) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
14) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
15) uchylenia uchwały Nr XXVI/268/2022 z dnia 26 maja 2022r. w sprawie statutu gminy Fabianki, 
16) uchwalenia statutu Gminy Fabianki. 

 
Wszystkie projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie poprzez przegłosowanie: 

(4 za, 0 wstrz. Się, 0 przeciw) 
 
 

                            Przewodniczący      
                       Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych 
           

                  Radny Wojciech Mosakowski 
 



Informacja ze wspólnego posiedzenia  
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Porządku Publicznego  

z Komisją Rewizyjną  
i Komisją Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 29 sierpnia 2022 roku 
 

 
1. Członkowie Komisji zapoznali się i zaopiniowali pozytywnie przedłożone projekty uchwał w sprawie:  

 
1) zmiany budżetu gminy na 2022 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2022 -  2029 
3) przyjęcia programu aktywności lokalnej dla Gminy Fabianki na lata 2022 – 2026,  
4) wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie do Stowarzyszenia WŁOF – Zintegrowane 

Inwestycje Terytorialne Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Włocławka, 
5) wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 
kompostujących w całości bioodpady stanowiące odpady komunalne w przydomowym 
kompostowniku, 

6) określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki na rok szkolny 2022/23, 
7) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia o wspólnej realizacji zadania – budowa ciągu 

pieszego w ciągu drogi wojewódzkiej nr 562, 
8) wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu zimowego utrzymania dróg, 
9) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
10) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
11) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
12) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 

jednostka ewidencyjna Fabianki, 
13) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
14) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
15) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, 
16) uchylenia uchwały Nr XXVI/268/2022 z dnia 26 maja 2022r. w sprawie statutu gminy Fabianki, 
17) uchwalenia statutu Gminy Fabianki. 

 
Wszystkie projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie poprzez przegłosowanie: 

(9 za, 0 wstrz. Się, 0 przeciw) 
 
 

                    Przewodniczący Komisji Oświaty,    Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
          Kultury, Sportu, Zdrowia i Bezpieczeństwa  
                                    Publicznego       Marian Znajmiecki 
 
                                 Krzysztof Górecki 

 
            

 Przewodniczący 
     Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
                  
                     Adam Cackowski 
 
 



WNIOSKI 

Z POSIEDZENIA CZŁONKÓW KLUBU RADNYCH „JEDNOŚĆ” 

W DNIU 29 sierpnia  2022 r. 

 

 

1. Członkowie Klubu Radnych opiniują pozytywnie przedłożone przez Wójta 
Gminy Fabianki projekty uchwał na XXIX sesję Rady Gminy Fabianki.  

 

2. Klub radnych w trosce o warunki nauczania dzieci w naszych szkołach 
apeluje do Wójta Gminy o wzmożenie działań związanych z remontem 
części szkoły w Cypriance, która uległa zniszczeniu  wskutek pożaru i 
niezwłocznemu przywróceniu do jej użytkowania. 
 

3. Z uwagi na trudne warunki atmosferyczne i zbliżającą się zimę apelujemy 
o zabezpieczenie i uszczelnienie obiektów publicznych przed stratami 
ciepła, gdyż obecna drożyzna może negatywnie wpłynąć na realizację 
budżetu. 
 

4. Klub Radnych Jedność zwraca uwagę na potrzebę uzupełnienia ubytków 
na drogach gminnych, powstałych w wyniku niekorzystnych warunków 
atmosferycznych . 
 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Jedność” 

Artur Stroiński 

 

 


